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PROTOKÓŁ NR XVII/25 

Z XVII SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 22 MAJA 2025 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                 Obecnych – 21 radnych 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Debata nad raportem o stanie Miasta Żyrardowa za rok 2024. 

6.  Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Żyrardowa wotum zaufania. 

7.  Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2024 wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Żyrardowa za 2024 rok. 

8.  Projekt uchwały w przedmiocie absolutorium dla Prezydenta Miasta Żyrardowa z tytułu wykonania 

budżetu za 2024 rok. 

9.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa. 

10.  Projekt uchwały - zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025. 

11.  Projekt uchwały – zmieniająca uchwałę Nr XLI/367/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 22 lipca  

2021 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych. 

12.  Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

13.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Wolne wnioski. 

15.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 1., 2. i 3. 

W dniu 22 maja 2025 r. o godz. 12.03 w Resursie w Żyrardowie rozpoczęły się obrady  

XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa 

Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad. Do przedłożonego porządku obrad nie 

zgłoszono uwag. 

 

Ad 4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z XVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przyjęli protokół 19 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa:  

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, 

radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Kościerski, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad 5. i 6. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos poinformował, że zgodnie z § 28aa ust. 1 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Prezydent Miasta Żyrardowa przedstawił Raport o stanie 

Miasta Żyrardowa, który obejmuje podsumowanie działalności Prezydenta w 2024 roku,  

w szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz realizację uchwał Rady Miasta. 

Poinformował też, że do dnia poprzedzającego sesję nikt z mieszkańców nie zgłosił chęci udziału  

w Debacie nad raportem o stanie Miasta. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Żyrardowa wotum zaufania. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 4 głosach 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Żyrardowa wotum 

zaufania: 

„za” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad 7. i 8. 

Radny Artur Pietrus odczytał Uchwałę Nr 3.e./332/2025 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25 kwietnia 2025 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Prezydenta Miasta Żyrardowa sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta za 2024 rok, a także 

przedstawił opinię i wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa w sprawie absolutorium dla 
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Prezydenta Miasta Żyrardowa z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok, jak również odczytał Uchwałę 

Nr 3.f.1/104/2025 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 19 maja 

2025 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa w sprawie udzielenia 

absolutorium Prezydentowi Miasta Żyrardowa za 2024 rok. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, odwołał się do zestawienia wydatków 

ogółem na jednego mieszkańca. W roku 2024 wydatki na jednego mieszkańca wyniosły 9.966,90 zł, 

podczas gdy w roku 2021 było to 6.577,04 zł, w roku 2022 – 7.893,49 zł, w roku 2023 – 7.904,86 zł. 

Podkreślił, że jest progres mimo trudnej sytuacji, a skala wydatków ogółem na jednego mieszkańca 

rośnie. Odniósł się do wydatków majątkowych na jednego mieszkańca, wskazując, że w roku 2024 

wyniosły one 2.707,33 zł, podczas gdy w roku 2021 była to kwota 1.175,14 zł, w roku 2022 –  

1.721,12 zł, w roku 2023 – 2.119,94 zł. Zaznaczył, że dane te pokazują, że miasto się rozwija. Mimo 

deficytu udało się wygenerować nadwyżkę operacyjną w wysokości ponad 4,6 mln zł, co świadczy  

o tym, że Żyrardów jest wiarygodnym partnerem dla każdej instytucji finansowej, a także o tym,  

że nie ma zagrożenia utraty płynności finansowej. Zaznaczył, że dzięki temu możliwe jest sięganie 

po kolejne środki na inwestycje dla mieszkańców miasta. Podziękował radnym za wyrozumiałość  

w zakresie dynamiki zmian w budżecie oraz za współpracę, a także podziękował swoim zastępcom, 

Skarbnikowi Miasta i pozostałym pracownikom Urzędu Miasta. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, omówiła realizację budżetu na rok 2024, wskazując  

na poziom realizacji dochodów i wydatków, a także przychodów i rozchodów. Odniosła się również  

do działów, które generowały najwyższe kwoty zarówno dochodów, jak i wydatków. Nakreśliła też 

zmiany w kwotach dochodów i wydatków na przestrzeni ostatniego pięciolecia, a także omówiła 

współpracę Miasta z innymi podmiotami na przykładzie udzielanych dotacji czy wspominała  

o najważniejszych zadaniach inwestycyjnych realizowanych w minionym roku budżetowym. Rok 2024 

określiła jako niełatwy, odwołując się m.in. do wysokości subwencji przekazanej samorządowi, jak 

również podkreśliła, że cały czas generowana jest nadwyżka operacyjna, która stanowi ważny wskaźnik 

z punktu widzenia samorządu.  

Radna Grażyna Stefańska przypomniała, że budżet na rok 2024 został zatwierdzony Uchwałą  

Nr LXXIX/674/23 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 14 grudnia 2023 r. z deficytem 4.344.045,14 zł,  

a w roku 2024 budżet zmieniany był 13 uchwałami Rady Miasta i 36 zarządzeniami Prezydenta Miasta. 

Zmiany spowodowały wzrost deficytu do kwoty 35.706.203,04 zł, czyli o około 822%. Dodała, że 

dochody wzrosły o ok. 9%, a wydatki o ok. 19%, a zmiany te zadziały się za zgodą Rady Miasta. Oceniła, 

że na dalszy plan zszedł remont i modernizacja budynku Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej, 

podkreślając, że należałoby wreszcie wykonać remont tej instytucji kultury. Wskazała, że środki na 

opracowanie dokumentacji przechodzą z roku na rok. Dodała, że to wstyd, aby instytucja użyteczności 

publicznej znajdowała się w takiej ruderze, jak również wspomniała, że ma wątpliwości co do sprawozdań 

dotyczących instytucji kultury, decydując, że temat ten będzie kontynuowała w zapytaniach  

i interpelacjach. Stwierdziła również, że nie wypłacono pełnej wysokości dotacji dla Muzeum Lniarstwa 
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w organizacji (50 tys. zł) oraz dla Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej (5 tys. zł). Wskazała na 

konieczność naprawy kominów i instalacji centralnego ogrzewania w budynku Miejskiej i Powiatowej 

Biblioteki Publicznej. Zaapelowała o szczególny nadzór organizatora nad instytucjami kultury.  

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za rok 2024 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Żyrardowa za 2024 rok. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i 4 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2024 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Żyrardowa za 2024 rok: 

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w przedmiocie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Żyrardowa z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 4 głosach 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w przedmiocie absolutorium dla Prezydenta Miasta Żyrardowa 

z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok: 

„za” – 17 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski podziękował za udzielenie mu absolutorium i zadeklarował, 

że gotowy jest do dalszej współpracy i pracy na rzecz Żyrardowa.  

 

Ad 9. i 10. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła dwa projekty uchwał: (1) w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozę Finansową Miasta Żyrardowa oraz (2) zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 
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Żyrardowa na rok 2025. Wspomniała o autopoprawce przesłanej radnym drogą mailową, a polegającej 

na zmianie klasyfikacji budżetowej zadania polegającego na wykonaniu usług remontowych w zakresie 

utworzenia tymczasowego parkingu na terenie dawnego toru kolarskiego przy ul. Żeromskiego 13 

(zadanie znajdzie się w rozdziale 60095 zamiast w rozdziale 70007). 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa: 

„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2025. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę  

21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025: 

„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

 

Ad 11. 

Pani Marlena Tabaczewska-Sip, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLI/367/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia  

22 lipca 2021 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych. 
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Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił opinię Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały. 

Radna Grażyna Stefańska poruszyła temat wykupu lokali gminnych w budynku przy  

ul. ks. Ottona Wittenberga 6. Zapytała, kiedy najemcy będą mogli wykupić lokale, jako że wnioski 

złożyli w 2015 r., a mimo upływu 10 lat nic się nie zadziało. Wskazała, że problemem jest 

nieprawidłowe wyliczenie udziałów, przez co przy wykupie całkowitym Miastu zabrakło udziałów, 

dlatego wstrzymano sprzedaż końcową. Podkreśliła, że nie może być tak, że najemcy nie mogą wykupić 

swoich lokali z powodu błędu, a także zarzuciła, że Urząd nie ma pomysłu, co z tym dalej zrobić.  

Pani Marlena Tabaczewska-Sip poinformowała, że procedura wykupu lokali w budynku przy 

ul. ks. Ottona Wittenberga 6 została okresowo wstrzymana w związku z rozbieżnościami udziałów, 

która wynika z tego, że w różnych okresach różnie wyliczano udziały w częściach wspólnych, co z kolei 

wynikało z obowiązujących wówczas przepisów. W wielu budynkach na dzień dzisiejszy udziały mogą 

się nie zgadzać. W celu wyprostowania sprawy potrzebna jest procedura, która wymaga zaangażowania 

zarówno Miasta, jak i Wspólnoty Mieszkaniowej. Dodała, że według jej wiedzy wspomniana procedura 

ruszyła i jest uzgadniana z notariuszem, który podejmie tę sprawę. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLI/367/21 

Rady Miasta Żyrardowa z dnia 22 lipca 2021 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali 

mieszkalnych. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, którzy podjęli uchwałę 21 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLI/367/21 Rady Miasta Żyrardowa  

z dnia 22 lipca 2021 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży komunalnych lokali mieszkalnych: 

„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

 

Ad 12. 

Radny Grzegorz Obłękowski, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie przekazania wniosku według właściwości. W głosowaniu jawnym wzięło udział 21 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 21 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości: 
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„za” – 21 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

 

Ad 13. 

Radna Beata Stępniewska złożyła zapytanie w sprawie pojawiania się w Żyrardowie osób 

pochodzących z krajów afrykańskich. 

 

Ad 14. 

Mieszkaniec odniósł się od sytuacji, która miała miejsce 16 maja 2025 r. o godz. 20.45  

w Międzyborowie, podczas wiecu wyborczego. Poinformował, że wraz z żoną udał się na to spotkanie, 

na którym obecny był również radny Krzysztof Skrobisz. Zarzucił, że ze strony radnego doszło  

do przepychanek i agresji słownej, a także zadeklarował, że wraz z pismem przekazuje na ręce 

Przewodniczącego Rady Miasta Żyrardowa nagrania ukazujące w części opisaną sytuację. Ocenił,  

że radny Krzysztof Skrobisz nie jest godny pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Żyrardowa. 

Mieszkanka odniosła się do przywołanej wyżej sytuacji. Stwierdziła, że jest zbulwersowana  

i zniesmaczona zachowaniem radnego Krzysztofa Skrobisza, oceniając je jako przykład brutalizacji 

życia społecznego. Poruszyła również inny temat, zarzucając Wydziałowi Dróg i Transportu Miejskiego 

lekceważenie potrzeb społeczeństwa, przejawiające się tym, że gdy we wrześniu została poproszona 

przez mieszkańców ul. Topolowej i Olszowej o przekazanie prośby o położenie progów zwalniających, 

to po miesiącu otrzymała odpowiedź, że prowadzone są rozmowy z wykonawcą drogi i niezwłocznie 

zostanie poinformowana o ich zakończeniu, co jeszcze nie miało miejsce. Oceniła to jako lekceważenie.  

Radny Krzysztof Skrobisz odniósł się do wypowiedzi przedmówców, potwierdzając, że spotkali 

się na wiecu wyborczym jednego z kandydatów na Prezydenta RP. Zaapelował o to, by mieszkaniec nie 

wprowadzał innych w błąd odnośnie do przepychanek, jak również poinformował, że mieszkaniec 

podczas wiecu zwrócił się o pomoc do Policji, która stwierdziła, że nie dzieje mu się krzywda. Ocenił, 

że nieodpowiednim zachowaniem ze strony mieszkańców było trzymanie transparentu obrażającego 

Premiera. Poprosił o trzymanie się prawdy i zadeklarował, że nie pozostawi sprawy bez konsekwencji. 

Mieszkaniec poinformował o wystosowaniu do wszystkich samorządów Powiatu 

Żyrardowskiego pisma dotyczącego podjęcia uchwały intencyjnej wyrażającej stanowisko w sprawie 

krytycznej sytuacji kadrowej w Komendzie Powiatowej Policji w Żyrardowie. 
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Radny Grzegorz Obłękowski poinformował, że podczas wiecu wyborczego w dniu 16 maja 

2025 r. panowała radosna atmosfera, mimo której pojawiły się osoby – w tym mieszkańcy, którzy 

poruszyli temat podczas sesji – które przyniosły obelżywe napisy i szukały konfrontacji. Interweniowała 

Policja, która orzekła, że mieszkańców nikt nie uraził, nikt nie naruszył ich godności, nikt ich nie szarpał. 

Dodał, że uczestniczył w tym wiecu i potwierdza, że ze strony radnego Krzysztofa Skrobisza nie było 

zarzucanych mu działań. Poruszył także temat wpisów radnego Adama Sondki w mediach 

społecznościowych, które określił jako pozbawione szacunku dla ludzi i przejawiające agresję. 

Zaznaczył, że skarga w tej sprawie trafiła do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ, a stanowisko  

w tej sprawie będzie musiała zająć Rada Miasta. W imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Rady Miasta Żyrardowa odciął się od zachowań, które nie są przepełnione szacunkiem do drugiego 

człowieka. Stwierdził, że w jego opinii radny powinien przeprosić tych, którzy ten wpis widzieli. 

Radny Arkadiusz Kościerski podkreślił, że na fragmentach nagrań z wiecu wyborczego w dniu 

16 maja 2025 r. widoczne było zachowanie radnego Krzysztofa Skrobisza. Stwierdził, że transparenty 

niesione przez mieszkańców nie były w żaden sposób obraźliwe, a twierdzenie, że jest inaczej,  

to manipulacja. Dodał, że mieszkańcy mają prawo do prezentowania swoich poglądów, o ile nie 

zakłócają wiecu. Ocenił, że mieszkanka jest osobą szanowaną i nie przyszłaby na sesję Rady Miasta  

po to, by uprawiać manipulację. Zaapelował do radnego Krzysztofa Skrobisza o przeproszenie 

mieszkanki.  

Radna Genowefa Milczarek negatywnie oceniła przytoczoną przez przedmówcę treść 

transparentu, który prezentowali mieszkańcy podczas wiecu wyborczego w dniu 16 maja 2025 r. 

Podkreśliła, że niezależnie od indywidualnych ocen Prezydent RP czy Premier to instytucje 

reprezentujące Polskę. Negatywnie oceniła również wpis radnego Adama Sondki przytoczony w piśmie 

skierowanym do Rady Miasta. Stwierdziła, że nie zajmie stanowiska w sprawie zachowania radnego 

Krzysztofa Skrobisza, ponieważ nie była świadkiem tej sytuacji. Zaapelowała o to, by przestrzegać 

pewnych granic debaty publicznej i nie obrażać innych. 

Radny Grzegorz Obłękowski zaapelował do radnego Adama Sondki o to, by wyszedł  

na mównicę i przeprosił. W odpowiedzi na słowa radnego Arkadiusza Kościerskiego nawiązał  

do sytuacji na wiecu wyborczym w dniu 16 maja 2025 r., podkreślając, że zarówno mieszkanka,  

jak i radny Krzysztof Skrobisz są osobami szanowanymi. Powtórzył, że w miejscu zdarzenia 

interweniowała Policja, która nie stwierdziła naruszenia prawa. Ocenił, że jeśli ktoś przychodzi na wiec 

kandydata na Prezydenta RP z obraźliwymi hasłami, to szuka konfrontacji. Stwierdził, że skoro 

mieszkańcy opuścili salę po zabraniu przez siebie głosu, to nie chcieli wyjaśnić sytuacji. Zaznaczył,  

że w jego opinii można się z czymś nie zgadzać, ale nie należy obrażać innych.  

Radna Grażyna Stefańska zwróciła się do przedmówcy, zarzucając mu, że podważa 

wiarygodność mieszkańców. Zapytała, dlaczego i na jakiej podstawie tak robi. Stwierdziła, że próbuje 

przekonać innych do swojej wersji wydarzeń. Zaznaczyła, że zarówno mieszkańcy, jak i radny 

Krzysztof Skrobisz przedstawili swoje wersje wydarzenia na wiecu w dniu 16 maja 2025 r., a radni – 
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dopiero po zapoznaniu się z nagraniem dołączonym do złożonego przez mieszkańców pisma oraz mając 

w pamięci wypowiedzi obu stron – podejmą decyzję. Stwierdziła, że przedmówca próbuje zebranym 

wmówić, że jest wiarygodny i mówi prawdę, podczas gdy dla niej nie jest wiarygodny, a jednocześnie 

nie ma żadnego dowodu, że mieszkańcy kłamią. 

Radny Ryszard Mirgos stwierdził, że świadkowie zdarzenia też mają coś do powiedzenia  

w sprawie zdarzenia na wiecu. Dodał, że nagranie, które przekazano Radzie Miasta, jest przypadkowym 

nagraniem i jego autor mógł nagrać to, co chciał nagrać. 

Radny Grzegorz Obłękowski zwrócił się do radnej Grażyny Stefańskiej, aby wskazała,  

w którym momencie skłamał i co było kłamstwem, albo odwołała to, co powiedziała. Stwierdził,  

że nieprawdą jest, że skłamał. 

Radny Artur Pietrus ocenił, że tocząca się dyskusja jest napędzana emocjami związanymi  

z wyborami Prezydenta RP. Dodał, że zna radnego Krzysztofa Skrobisza i nie wierzy w to, że mógł być 

agresywny w stosunku do ludzi, którzy przyszli na wiec. Zaapelował o wzajemny szacunek i dobrą 

współpracę. Odniósł się do wpisu radnego Adama Sondki w mediach społecznościowych, stwierdzając, 

że w jego opinii nie jest on obraźliwy i nie ma za co przepraszać.  

Radny Adam Sondka skierował do pana Lucjana Krzysztofa Chrzanowskiemu gratulacje  

z powodu uzyskania absolutorium, a do pani Anny Krupy – gratulacje z powodu przyjęcia przez Radę 

Miasta sprawozdania z realizacji budżetu za rok 2024. 

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za udział w posiedzeniu. Obrady XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 14.17. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/a,116950,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-xvii-w-dniu-22-maja-2025-r.html 

 

Protokół sporządziła dnia 29 maja 2025 r. Dorota Rdest 


